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Kommunfullmäktige 2015-02-02  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
   
 
  

 

Plats och tid Kommunhusets tingssal , måndagen den 2 februari 2015 kl 18.30-22.00 
Ajournering mellan kl 19.45-20.00. 

 
Beslutande Se bilaga 
 
 
 
 
  
 
 

Övriga deltagande  Anders Johansson, kommunchef 
 Agneta Rodriguez, kommunsekreterare 
 
 
 
 
 
Utses att justera Åke Gustavsson (S) och Lars Elmborg (KD)     
 
Tid och plats för justering Måndagen den 9 februari 2015 kl 16.00      
 
Underskrifter Sekreterare  .............................................................................. Paragrafer 1 - 44  

Agneta Rodriguez 
 

  
 Ordförande  ............................................................................... 
  Anders Ek 
 
  
 Justerande    ...................................................................................................................................................................... 
  Åke Gustavsson    Lars Elmborg 

________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige 
 

Sammanträdesdatum  2015-02-02  
 
 

Datum för anslags uppsättande  2015-02-10 Datum för anslags nedtagande 2015-03-04 
 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
 
Underskrift   ............................................................ 
  Agneta Rodriguez 
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KF § 1     DNR: KU.2015.7  
 
 
 
Godkännande av dagordning    
Ordföranden föreslår att dagordningen kompletteras med följande: 

• Under allmänhetens frågestund uppläses svar från Trafikverket 
angående ombyggnationen av Tingebro 

• Val av revisorer till Trygga Hem 
• Val av ordförande och vice ordförande i valberedningen 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Dagordningen, med föreslagna kompletteringar, godkännes. 
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KF § 2     DNR: KU.2015.8  
 
 
 
Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort    
Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella 
anslagstavla, annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga 
kallelser till samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit 
kallelsen för kännedom. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 3     DNR: KU.2015.9  
 
 
 
Allmänhetens frågestund    
Ordförande Anders Ek (C) läser upp svar från Trafikverket angående 
kommunfullmäktiges brev avseende ombyggnationen av Tingebro. 
 
Torbjörn Midunger, Berga frågar, med anledning av de två motionerna 
angående Gösjöbadet som finns med på dagordningen, kommunstyrelsens 
ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) om inte upprustning av 
Gösjöbadets servicebyggnad kan ske till årets badsäsong istället för att 
vänta till 2016 som föreslagits? 
 
Stihna Johansson Evertsson (C) svarar att i årets budget finns inga pengar 
avsatta för  upprustning  av servicebyggnaden, däremot kommer 
upprustning att ske 2016 då pengar finns avsatta för detta ändamål.  
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KF § 4     DNR: KU.2014.254  
 
 
 
Information om asylboende i Högsby kommun   
Kommunchefen informerar om kommande asylmottagning i Högsby 
kommun. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen godkännes. 
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KF § 5     DNR: KU.2014.20  
 
 
 
Budget 2015, plan 2016-2017       
Med anledning av att det i kommunfullmäktige 2014-11-03 antogs en 
budget annan än den som föreslagits av kommunstyrelsen, har 
budgetdokumentet justerats efter dessa nya förutsättningar, samt att 
verksamheternas mål för budgetåret är inkluderade i dokumentet.  
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Budget 2015, verksamhetsplan 2016-2017 godkännes. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 227 
Budget 2015.xls  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Ekonomi 
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KF § 6     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val till Högsby Bostads AB   
Ajournering 
Jonas Erlandsson (S) föreslår ajourering innan valen börjar. 
 
Kommunfullmäktige ajourneras 15 minuter mellan kl 19.45-20.00. 
 
Ewa Engdahl (C) redovisar valberedningen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Till ledamöter och ersättare i Högsby Bostads AB väljs för tiden från och 
med bolagsstämman 2015 och fram till och med bolagsstämman 2019: 
 
Ledamöter 
Per-Ola Herdinius (S) 
Lars Elmborg (KD) 
Ewa Engdahl (C) 
Lars Fehling (extern) 
Lars-Erik Gustafsson (extern) 
 
Ersättare 
Berndt Limegård (SD) 
Catarina Thunberg (S) 
Inge Kastberg (extern) 
 
Ordförande: Lars Elmborg (KD) 
Vice ordförande: Per-Ola Herdinius (S) 
 
Ombud  
Stihna Johansson Evertsson (C) 
 
Ombudsersättare 
Jonas Erlandsson (S) 
 
Revisorer 
Tore Carlsson (C) 
Mats Persson (S) 
 
Revisorsersättare 
Lars Axetun (M) 
Margareta Lundgren-Johansson (S) 
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KF § 6     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Beslutsmottagare 
De valda 
HBAB  
 
 
 
 
 
 



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9 (68) 
 
Kommunfullmäktige  2015-02-02  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

   

 

 
 

KF § 7     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val till Högsby Energi AB   
Ewa Engdahl (C) redovisar valberedningen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Till ledamöter och ersättare i Högsby Energi AB väljs för tiden från och 
med bolagsstämman 2015 och fram till och med bolagsstämman 2019: 
 
Ledamöter 
Ingemar Svanström (C) 
Wilhelm Ahlström (M) 
Carl-Axel Blom (S) 
Mikael Eliasson (extern) 
Magnus Gustavsson (extern) 
 
Ersättare 
Heléne Josefsson (S) 
Berndt Limegård (SD) 
Karin Markstedt (extern) 
 
Ordförande: Ingemar Svanström (C) 
Vice ordförande: Carl-Axel Blom (S) 
 
Ombud 
Stihna Johansson Evertsson (C) 
 
Ombudsersättare 
Jonas Erlandsson (S) 
 
Revisorer 
Mats Thunberg (S) 
Lars Axetun (M) 
 
Revisorsersättare 
Margaretha Lundgren-Johansson (S) 
Tore Carlsson (C) 
 
Beslutsmottagare 
De valda 
HEAB
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KF § 8     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val till Samordningsförbundet   
Ewa Engdahl (C) redovisar valberedningen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Till Samordningsförbundets styrelse väljs för perioden 1 april 2015 - 31 
mars 2019: 
 
Ledamot 
Marcus Schön (M) 
 
Ersättare 
Diana Bergeskans (S) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 De valda 
Samordningsförbundet 
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KF § 9     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val av vice ordförande till revisionen 2015-2018   
Ewa Engdahl (C) redovisar valberedningen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Till vice ordförande i revisionen för tiden 2015-01-01--2018-12-31 väljs 
Lars Axetun (M). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Lars Axetun 
Revisionen 
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KF § 10     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val av revisorer till Östra Smålands Kommunalteknikförbund 2015-
2018   
Enligt förbundsordningen för Östra Smålands kommunalteknikförbund ska 
förbundet ha tre revisorer och tre revisorsersättare. 
 
Kommunfullmäktige i Högsby kommun utser revisorer och ersättare. Av 
dessa ska en revisor och en ersättare väljas av de i kommunfullmäktige i 
Hulsfreds kommun valda revisorer. 
 
Hultsfreds kommunfullmäktige har beslutat 2015-01-26, § 5 att nominera 
Gilbert Carlsson (S) till revisor och Staffan Leijon (C) till revisorsersättare i 
Östra Smålands kommunalteknikförbund. 
 
Ewa Engdahl (C) redovisar valberedningen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Till revisorer i Östra Smålands Kommunalteknikförbund väljs för tiden 
2015-01-01--2018-12-31: 
 
Revisorer 
Margareta Lundgren-Johansson (S), Högsby kommun 
Lars Axetun (M), Högsby kommun 
Gilbert Carlsson (S), Hultsfreds kommun 
 
Revisorsersättare 
Tore Carlsson (C), Högsby kommun 
Mats Persson (S), Högsby kommun 
Staffan Leijon (C), Hultsfreds kommun 
  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Samtliga valda 
Hultsfreds kommun 
ÖSK 
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KF § 11     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val av ombudsersättare till Vindkraftsbolaget Emådalens Vind AB   
Val av ledamot, ersättare och ombud till Vindkraftsbolaget Emådalens 
Vind AB gjordes av kommunfullmäktige 2014-12-05, § 225. Enligt beslut 
taget av kommunfullmäktige 2014-04-07, § 43 ska även ett ersättarombud 
utses.  
 
Ewa Engdahl (C) redovisar valberedningen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Åke Gustavsson (S) utses till ersättarombud till Vindkraftsbolaget 
Emådalens Vind AB för tiden 2015-01-10--2018-12-31. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Åke Gustafsson 
Mönsterås kommun 
Hultsfreds kommun 
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KF § 12     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val av ersättare och revisorer till Emådalens Trygga Hem 2015-2018   
Val av ledamöter, ersättare, ombud och ombudsersättare till Emådalens 
Trygga Hem gjordes av kommunfullmäktige 2014-12-05, § 227. 
Valberedningen fick i uppdrag att till nästa kommnfullmäktige lämna ett 
namnförslag till ersättare för Emådalens Trygga Hem avseende funktionen 
enhetschef för särskilt boende. 
 
Ewa Engdahl (C) redovisar valberedningen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Områdeschef Britt Karlsson utses på ett år till ersättare i Emådalens Trygga 
Hem för tiden 2015-01-01--2015-12-31. 
 
Margareta Lundgren-Johansson (S) utses till revisor och Lars Axetun (M) 
utses till revisorsersättare för tiden 2015-01-01--2018-12-31. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Samtliga valda 
Riksbyggen 
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KF § 13     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val av ombud till Coompanions årsstämma 2015-2018   
Ewa Engdahl (C) redovisar valberedningen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sune Olsson (SD) utses till ombud till Coompanions årsstämma för tiden 
2015-2018. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Sune Olsson 
Coompanion 
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KF § 14     DNR: KU.2014.52  
 
 
 
Val av ordförande och vice ordförande i valberedningen   
En ordförande och en vice ordförande i valberedningen ska utses. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Till ordförande i valberedningen utses Ewa Engdahl (C) och till vice 
ordförande utes Gunilla Schollin-Borg (MP) för tiden  
2015-01-01--2018-12-31. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 De valda 
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KF § 15     DNR: KU.2014.231  
 
 
 
Delårsrapport 1 januari - 30 juni 2014, Regionförbundet    
Regionförbundet har översänt delårsrapport för 1 januari – 30 juni 2014. 
Förbundsstyrelsen har § 102/14 godkänt delårsrapporten samt beslutat att 
sända rapporten till Regionförbundets ägare för kännedom.  
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Regionförbundets delårsrapport  för perioden 1 januari - 30 juni 2014 
godkännes. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 231 
Granskning delårsrapport 
Beslut RF styrelse 2014-09-26, § 102 samt följebrev  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Regionförbundet 



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 18 (68) 
 
Kommunfullmäktige  2015-02-02  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

   

 

 
 

KF § 16     DNR: KU.2014.263  
 
 
 
Överenskommelse om mottagande av flyktingar    
Högsby kommun och Länsstyrelsen i Kalmar behöver sluta en ny 
överenskommelse om mottagande och bosättning av nyanlända invandrare. 
I dagsläget har Högsby kommun fördelningstalet 25. I det nya förslaget 
föreslås ett fördelningstal om 29 nyanlända. Överenskommelsen bygger på 
vad riksdagen och regeringen förordnat om mottagning av vissa nyanlända 
invandrare. 
   
Socialutskottets förslag 
Socialutskottet förslår till kommunstyrelsen att teckna avtal med 
Länsstyrelsen om mottagande och bosättning av 29 nyanlända invandrare 
från och med 2015-03-01. 
_____ 
 
Yrkande under kommunstyrelen 
Magnus Gabrielsson (S) föreslår att innan nytt beslut tas om mottagande 
ska  det integrationspolitiska programmet inväntas. 
 
Beslutsgång 
Kommunstyrelsens ordförande finner att det finns två förslag och frågar om 
kommunstyrelsen vill godkänna socialutskottets förslag eller Magnus 
Gabrielssons förslag och finner att  kommunstyrelsen godkänner 
socialutskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Avtal tecknas med Länsstyrelsen om mottagande och bosättning av 29 
nyanlända invandrare från och med 2015-03-01. 
_____ 
 
Yrkande under kommunfullmäktige 
Lars Elmborg (KD) yrkar, med instämmande av Gunilla Schollin-Borg 
(MP), Jonas Erlandsson (S), Ewa Engdahl (C), Tommy Palmgren (V) och 
Solweig Ekh (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Veronica Johansson (SD), med instämmande av Leif Gustavsson (SD), 
anser att det integrationspolitiska programmet inväntas innan beslut tas i 
ärendet och yrkar därför på återremiss. 
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KF § 16     DNR: KU.2014.263  
 
 
Carl-Wiktor Svensson (M) anser inte att fördelningstalet ska höjas utan 
även fortsättningsvis ska vara 25 och att avtalet med Länsstyrelsen endast 
ska gälla under 2015. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Anders Ek (C) konstaterar att det finns 
tre förslag, nämligen kommunstyrelsens, ett återremissyrkande och Carl-
Wiktor Svenssons yrkande. 
 
Ordföranden frågar om fullmäktige vill att ärendet ska avgöras idag eller  
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag. Votering begärs och 
genomförs. 
 
Beslutsordning 1 
Den som vill att ärendet ska avgöras idag röstar ja och den som vill att 
ärendet ska återremitteras röstar nej.  
 
Omröstningsresultat 1 
Vid omröstningen avges 28 ja-röster och 6 nej-röster. Se bilaga. 
 
Ordföranden frågar om fullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens 
förslag eller enligt Carl-Wiktor Svenssons förslag och finner att fullmäktige 
vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag. Vortering begärs och 
genomförs. 
 
Beslutsordning 2 
Den som vill besluta enligt kommunstyrelens förslag röstar ja och den som 
vill besluta enligt Carl-Wiktor Svenssons förslag röstar nej.  
 
Omröstningsresultat 2 
Vid omröstningen avges 27 ja-röster och 7 nej-röster. Se bilaga. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Avtal tecknas med Länsstyrelsen om mottagande och bosättning av 29 
nyanlända invandrare från och med 2015-03-01. 
 
Reservation omröstning 1 
Leif Gustavsson (SD), Sune Olsson (SD), Lennart Persson (SD), Philip 
Rosvall (SD), Henrik Wallin (SD) och Veronica Johansson (SD) reserverar 
sig till förmån för återremissyrkandet. 
 
 



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 20 (68) 
 
Kommunfullmäktige  2015-02-02  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

   

 

 
KF § 16     DNR: KU.2014.263  
 
 
Reservation omröstning 2 
Leif Gustavsson (SD), Sune Olsson (SD), Lennart Persson (SD), Philip 
Rosvall (SD), Henrik Wallin (SD), Carl-Wiktor Svensson (M) och 
Veronica Johansson (SD) reserverar sig till förmån för Carl-Wiktor 
Svenssons yrkande. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 248 
Högsby ny 141127.docx förslag 2  docx-1.docx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Länsstyrelsen 
Socialchefen 
IFO-chefen 
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KF § 17     DNR: SU.2014.23  
 
 
 
Riktlinjer för alkoholserveringstillstånd     
Riktlinjerna är ett komplement till gällande lagstiftning, Alkohollagen 
2010:1622, och är utformade enligt den nationella handlingsplanen. 
Målsättningen är att skapa förutsättningar för en korrekt bedömning av 
ansökningar om serveringstillstånd. 

 
Socialutskottets förslag 
Kommunstyrelsen antar riktlinjer för alkoholserveringstillstånd i Högsby. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Riktlinjer för alkoholserveringstillstånd i Högsby antas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 250 
Förslag på Riktlinjer för alkoholserveringstillstånd Högsby 20141028.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Alkholhandläggaren 
Socialchefen
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KF § 18     DNR: KU.2014.236  
 
 
 
Överenskommelse Krissamverkan Kalmar län     
Syftet med dokumentet är att beskriva på vilka grunder och nivårer som 
samverkan och samordning ska ske vid en krishändelse i Kalmar län.Denna 
överenskommelse ersätter tidigare OmRådets Överenskommelse dnr 450-
9436-05 och gäller från och med 2015-01-01. Överenskommelsen ska 
revideras en gång per mandatperiod och/eller vid omfattande förändringar i 
arbetet med länsgemensam krissamverkan. 
 
Krissamverkan Kalmar län är ett samlande begrepp för myndigehter och 
andra organisationers gemensamma arbete med krishantering före, under 
och efter en kris. Krissamverkan Kalmar län är organiserad i olika nätverk 
och arbetsgrupper och det sammanhållande forumet för inrapportering och 
inriktning är länets krishanteringsråd OmRådet. Samverkansrutiner och 
teknik för samverkan inom Krissamverkan Kalmar län beskrivs  i 
Krishanteringsplan för Kalmar län.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Överenskommelse Krissamverkan Kalmar län antas. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Överenskommelse Krissamverkan Kalmar län antas. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 255 
ny överenskommelse OmRådet 2014.pdf  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Säkerhetssamordnaren



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23 (68) 
 
Kommunfullmäktige  2015-02-02  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

   

 

 
 

KF § 19     DNR: KU.2013.272  
 
 
 
Motion om ändrade mötestider        
Socialdemokraterna inkom med en motion, daterad 2013-12-06, om 
ändrade mötestider för kommunfullmäktige. Socialdemokraterna föreslår 
kommunfullmäktige att redovisa ekonomiska konsekvenser för att starta 
kommunfullmäktige kl 13:00 samt att redovisa konsekvenserna ut ett 
jämställdhetsperspektiv. 
 
Inför personalutskottets sammanträde i september hade utskottet fått 
ärendet återremitterad från fullmäktige. Leif Gustavsson (SD) menade att 
kommunfullmäktige inte kunde godkänna personalutskottets förslag som 
hade antagits i kommunstyrelsen på grund av att kommunfullmäktige inte 
beslutat att hålla möten på dagtid. 
 
I den antagna budgeten finns inte ekonomiska ramar att hålla möten på 
dagtid. 
 
Personalkontorets förslag till svar på motionen 
Socialdemokraternas motion innebär att personalutskottet ska  

• Redovisa ekonomiska konsekvenser för att starta fullmäktige kl.13 
• Redovisa konsekvenserna ur ett jämställdhetsperspektiv 

 
Personalutskottet har beräknat en kostnadskalkyl avseende utökat arvode 

 för  kommunfullmäktige sammanträden på dagtid. Kalkylen visar en 
 kostnad på drygt 350 tkr/år.  

 
Som motionären skriver är oftast båda försörjningspliktiga parterna i en 

 familj i arbete idag. Att skapa rimliga förutsättningar gällande tider och 
 ersättningsnivåer för de som vill engagera sig politiskt är med största 
 sannolikhet bra för jämställdheten.  

 
Personalutskottet har dock även fått synpunkter att sammanträde på dagtid 

 gör det besvärligt för andra grupper såsom för exempelvis lantbrukare och 
 egenföretagare.  

 
Barnomsorgsreglerna i Högsby kommun innebär att man som förälder idag 

 kan lämna sina barn till 18.30 idag.  
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KF § 19     DNR: KU.2013.272  
 
 
Personalutskottets förslag 
Personalkontorets förslag till svar på motionen enligt ovan godkännes. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Personalkontorets förslag till svar på motionen enligt ovan godkännes. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Jonas Erlandsson (S) förklarar sig inte nöjd med svaret på motionen. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Personalkontorets förslag till svar på motionen enligt ovan godkännes. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion om ändrade mötestider 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 236  
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KF § 20     DNR: KU.2013.186  
 
 
 
Motion om sport och fritid i kombination    
Kristdemokraterna, Centerpartiet och Moderaterna skriver i motion daterad 
2013-09-02 att med bakgrund av vad som hänt under sommaren med 
fritidsgården vid Tegelbruket och även med anledning av skicket vår 
sporthall befinner sig i samt att den är överbelagd, vill Alliansen i Högsby 
bygga en sporthall med integrerad fritidsgård i Högsby. 
 
Hallen skall ligga i Fröviskolans närområde och en lämplig placering skulle 
kunna vara på Lilla Hanåsavägens södra sida strax efter den lilla rondellen. 
I anslutning till detta område finns redan befintliga gång- och cykelvägar 
från skolområdet.  
 
Alliansen tror att man på detta vis kan dra nytta av de olika verksamheterna 
och skapa träffpunkt för hela kommunen. 
 
Högsby kommun skapar genom detta ett sport och fritidscentrum där man 
kan träffas i princip när som helst på dygnet och bedriva olika 
fritidsaktiviteter, umgås och även träna. Man kan inte nog uppskatta värdet 
av en meningsfull fritid och Alliansen ser detta som en mycket viktig 
pusselbit för att få våra invånare att trivas och vilja bo och verka i Högsby 
kommun. 
 
Därför yrkar Alliansen i Högsby kommun att 
 
• En utredning genomförs för att konsekvensbeskriva och 

kostnadsberäkna ovanstående projekt 
• Kulturbrukets verksamhet skall beaktas och integreras i den mån det är 

lämpligt beroende på verksamhetens art och nuvarande tillgång till 
lokaler och utrustning etc 

• Ritningsförslag tas fram 
• Kommunen utreder på vilket sätt man bäst använder den gamla 

sporthallen vi Fröviskolan 
• Ett samlat beslutsunderlag inklusive finansiering arbetas fram och 

redovisas till kommunfullmäktige senast i maj månad 2014 
• Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning 
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Utbildningsutskottet tillstyrker inte byggnation av ny sporthall med 
integrerad fritidsgård. Den redovisning som nu är gjord på årsbasis av 
uthyningsfrekvensen av sporthallarna och gymnastiksalarna i kommunen 
visar att behovet inte är så stort att det motiverar en ny sporthall. 
Fröviskolans sporthall har dessutom genomgått en omfattande renovering 
och planer finns på att nu göra om Koeks gamla lokaler till fritidsgård, 
vilket då kan sägas att en integrering sker av de olika verksamheterna. 
Det eventuella mervärde som en ny sporthall och fritidsgård skulle innebära 
för invånarna kan inte motiveras utifrån de höga årliga driftskostnader av 
anläggningarna som då skulle åsamkas kommunen fortsättningsvis. 

 
Utbildningsutskottets förslag 
Motionen avstyrks och ytterligare utredning kring motionsställarnas förslag 
inleds ej. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avstyrks och ytterligare utredning kring motionsställarnas förslag 
inleds ej. 
_____ 
 
Stihna Johansson Evertsson (C) förklarar sig inte nöjd med svaret på 
motionen. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Motionen avstyrks och ytterligare utredning kring motionsställarnas förslag 
inleds ej. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion KD, C, M 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 237  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Ekonomi
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KF § 21     DNR: KU.2014.99  
 
 
 
Motion om sporthall och fritidsgård      
Kristdemokraterna i Högsby skriver i motion daterad 2014-03-31 att de 
länge lyft frågan kring sporthallen i Högsby och när det nu är aktuellt med 
planering av ny fritidsgård har Kristdemokraterna ett förslag på en bra 
lösning.   
 
Sporthallen är hårt utnyttjad och det är svårt för alla som vill hyra att få 
tider som passar. Fritidsgård värd namnet ställer krav på ett helt annat sätt 
än tidigare.  
 
Vi ser möjligheter att lösa de behov som finns i Högsby kommun av en ny 
sporthall och fritidsgård. Detta kan lösas genom att kommunen bygger en 
kombinerad sporthall med fritidsgård i samma lokal, uppdelade i två 
sektioner.  
 
Betydande ekonomiska fördelar kan kommunen vinna vid byggnationen; 
 
* takhöjden som är nödvändig i sporthallen kan användas på andra sidan av 
fritidsgården som klättervägg.  
* gemensam cafédel som kan arrenderas av någon driftig entreprenör.  
* gemensam parkering. 
 
Driften blir mer ekonomisk med en anläggning än två.   
 
Kommunen behöver också lokaler för större musikarrangemang och events.  
Nuvarande sporthall tillåter bara 150 personer som är maxantalet. Har man 
större evenemang kan man söka dispens. Det vill säga man tänjer på 
säkerheten! 
 
Placeringen av sporthall/fritidsgård behöver vara på gångavstånd från 
Fröviskolan, förslagsvis på kommunens mark vid Mogården.  
Där kan även en gemensam parkering ligga. Man kan ta tillvara rondellen 
som redan finns vid lilla Hanåsavägen och göra klart avfarten mot 
Mogården. Närheten till Mötesplats Hanåsa, (Hanåsa aktivitetsförenings 
anläggning), är också en fördel.  
 
Nuvarande sporthall har förskolan och skolan helt tillgång till och behöver 
inte dela den med olika föreningar som det är idag.  
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Naturligtvis kan det finna möjlighet att hyra på kvällstid då skolan inte 
behöver lokalerna. Men i första hand ska skolan ha tillträde till lokalerna.  
 
Kristdemokraterna i Högsby föreslår att: 

• Kommunstyrelsen ger Östra Smålands Kommunalteknikförbund i 
uppdrag att utreda och projektera för en sporthall kombinerat med 
fritidsgård. 

• Placeringen blir på gångavstånd från Fröviskolan, förslagsvis på 
kommunens mark vid Mogården. 

• Gemensam parkering ordnas i anslutning till sporthall och 
fritidsgård. 

 
Då såväl utredning och projektering som uppförande kräver en omfattande 
finansiering överlämnas ärendet till budgetberedningen. 
 
Utbildningsutskottet beslutade 2014-06-04, § 28 att ge  
fritidschefen i uppdrag att redovisa nyttjandegraden vid samtliga sporthallar 
i kommunen. Redovisningen ska lämnas vid utskottets möte i september.  
 
Fritidschefen har lämnat en redovisning över nyttjandegraden i kommunens 
sporthallar och gymnastiksalar under perioden 2013-01-01--12-31. 
Redovisningen visar att behovet inte är så stort att det motiverar en ny 
sporthall. Fröviskolans sporthall har dessutom genomgått en omfattande 
renovering och planer finns på att nu göra om Koeks gamla lokaler till 
fritidsgård, vilket då kan sägas att en integrering sker av de olika 
verksamheterna. 
 
Det eventuella mervärde som en ny sporthall och fritidsgård skulle innebära 
för invånarna kan inte motiveras utifrån de höga årliga driftskostnader av 
anläggningarna som då skulle åsamkas kommunen fortsättningsvis. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
Motionen avstyrks och ytterligare utredning kring motionsställarnas förslag 
inleds ej. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avstyrks och ytterligare utredning kring motionsställarnas förslag 
inleds ej. 
_____ 
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Tuva Bojstedt (KD) förklarar sig inte nöjd med svaret på motionen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Motionen avstyrks och ytterligare utredning kring motionsställarnas förslag 
inleds ej. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion om sporthall och fritidsgård 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 238 
Statistik sport- och gymnastiksalar 2013.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Ekonomi
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Motion om att satsa på arbeten för ungdomar          
Kristdemokraterna i Högsby föreslår  

• att kommunstyrelsen upprättar avtal med arbetsförmedlingen om 10 
ungdomsarbeten från målgruppen, som bedöms behöver extra stöd från 
kommunen och arbetsförmedlingen, för att få arbete.   

• att verksamheterna bereder plats för en ungdomsjobbare och utser en 
handledare som har intresse att ge stödet.  

• att lägga en budget för 10 ungdomsjobbare minst två år framåt.  
• att utvärdering görs efter ett halvår och sedan varje år för att kunna utveckla 

och förbättra satsningen under tiden.  
 
Personalenheten fick i uppdrag av personalutskottet att bereda motionen 
och att ta reda på hur Mönsterås genomfört satsningen. 
 
Mönsterås har inget avtal skrivet med arbetsförmedlingen, men inledde 
tidigt ett samarbete med dem när man diskuterade upplägg osv.   
 
Mönsterås kommun anställer 20 ungdomar på ett år från jobb- och 
utvecklingsgarantin. Denna innefattar personer som har varit arbetslösa mer 
än 450 dagar. I dessa fall utgår särskilt anställningsstöd från staten och 
arbetsförmedlingen. Personerna har varit mellan 18 och 24 år och haft 
riktiga anställningar genom beredskapsavtalet hos kommunen under ett år.  
 
De fackliga organisationerna i Mönsterås var positiva till satsningen men 
framförde krav till arbetsgivaren angående handledning. Kommunen tog 
hänsyn till det kravet. 
 
Personerna anställs enligt beredskapsavtalet och en sådan anställlning ger 
inget LAS-företräde. 
 
Kostnad   
Personerna har en månadslön mellan 16 800-19 000 kr. Av detta betalar 
kommunen 3400-3500 kr per månad och person. Resten av kostnaden står 
staten och arbetsförmedlingen för. Kommunen budgeterade med 800 000 
kr, utfallet var ca 1 mkr.  
 
En positiv effekt av satsningen är att försörjningsstödet minskat, men 
kommunchefen Mats Johansson har ingen siffra på detta.   
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Vart är de anställda? 
Personerna har anställts inom skola (som extra resurs), inom förskolan, 
omsorgen, vaktmästeri samt kost/städ. En person har även anställts på 
kommunledningskontoret.  
 
Hur ser det ut i Högsby? 
Personalenheten har den 9 september kontaktat arbetsförmedlingen i 
Oskarshamn för att få fram statistik över målgruppen i Högsby kommun. I 
dagsläget finns det ingen ungdom mellan 18-24 år från Högsby kommun 
som varit arbetslös mer än 450 dagar. Det finns fem ungdomar som deltar i 
"jobb och utvecklingsgarantin". Dessa har varit arbetslösa mer än 15 
månader. 
  
Personalutskottets förslag 
En mycket liten grupp ungdomar förefaller vara målgrupp i september 
2014. Personalutskottet ställer sig dock positiva till en sådan satsning i 
Högsby kommun.  
 
Om beslut fattas att Högsby kommun ska genomföra en liknande insats 
återstår överläggningar med fackliga organisationer och diskussioner med 
arbetsförmedlingen. De ekonomiska stöden som arbetsgivaren kan få från 
arbetsförmedlingen förändras dels över tid och dels med arbetslöshetens 
längd. 
 
Personalutskottet anser att det är av vikt att det tillkommer resurser för 
handledning av dessa ungdomar. Vidare anser personalutskottet att 
platserna ska finnas i ordinarie kommunal verksamhet. 
 
Mål och syfte är att ge ungdomarna arbetslivserfarenhet och att 
marknadsföra arbetstillfällen i den  kommunala verksamheten.  
 
Kostnaden uppgår till ca 50 000 kr per plats. 
 
Personalutskottet föreslår att maximalt 5 ungdomar anställs på heltid per år 
i två års tid. Utvärdering och uppföljning genomförs av personalutskottet. 
_____ 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Personalutskottets förslag godkännes. 
 
Socialutskottet får i uppdrag att effektuera satsningen på ungdomsjobbare 
under 2015 inom ramen för de 270 000 kronor som tilldelats för detta. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Heléne Danielsson (KD) förklarar sig nöjd med svaret på motionen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Personalutskottets förslag godkännes. 
 
Socialutskottet får i uppdrag att effektuera satsningen på ungdomsjobbare 
under 2015 inom ramen för de 270 000 kronor som tilldelats för detta. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion KD 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 239  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Socialchefen 
Personalchefen 
Ekonomi 
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Motion om trafikräcke vid Coop    
Vänsterpartiet anser i motion daterad 2014-05-05 att någon typ av 
trafikräcke skulle sättas upp utmed trottoaren där trappan från Högsby 
Bostads AB:s hyreshus mynnar ner mot Coop och köpcentret. 
 
Gatuavdelningen på Östra Smålands Kommunalteknikförbund lämnar 
följande yttrande på motionen: 
 
Då placeringen som föreslås ligger på gång- och cykelväg och i anslutning 
till Järnvägsgatan som båda tillhör Trafikverket har gatuavdelningen 
skickat en förfrågan till Trafikverket om yttrande. 
 
Trafikverket har då svarat att man tagit upp ärendet i sin planeringsgrupp 
och kommit fram till att det inte är aktuellt att sätta upp ett trafikräcke på 
platsen. När det finns ett räcke vid sidan av vägen tenderar fordonsförare att 
hålla ut längre från den kant som räcket sitter på vilket i sin tur innebär att 
det blir mindre plats för de bilar som ligger i vänstersvängfältet.  
 
I och med att Trafikverket inte godkänner en uppsättning föreslår 
gatuavdelningen att motionen avslås.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Med hänvisning till gatuavdelningens yttrande avslå motionen.  
 
Motionen är därmed besvarad.  
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Med hänvisning till gatuavdelningens yttrande avslås motionen.  
 
Beslutsunderlag 
Motion om trafikräcke vid Coop 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 240  
 
 
Beslutsmottagare 
 ÖSK för kännedom 
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Motion angående cykelväg mellan Husebyvägen och Backgatan    
Socialdemokraterna har inlämnat motion daterad 5 mars 2012, angående 
cykelväg mellan Husebyvägen och Backgatan i Högsby. Under mitten av 
1980-talet lämnades ett önskemål in till kommunen om en cykelväg från 
Husebyvägen till Ravinvägen. Denna kom i slutändan att bara sträcka sig 
från Backgatan till Ravinvägen och uteslöt på så vis Husebyvägen och 
Hasselstigen. Boende på dessa utelämnade gator lämnade in en skrivelse till 
kommunen för att få svar på varför dessa två gator uteslöts. 

Den befintliga sträckan idag mellan Backgatan och Ravinvägen är under all 
kritik. Det växer gräs mitt i cykelvägen och det är sprickor i större delen av 
sträckan.  

Vid korsningen cykelvägen/Ravinvägen, i höjd med Ekekullen, kan både 
cyklister och bilförare komma i relativt hög fart. Många cyklister väljer 
även att köra vid sidan om grindarna. Här vore det önskvärt med någon 
form av farthinder för bilister, räcke för cyklister.  

Socialdemokraterna vill: 

- att förlängd cykelvägssträcka från Husebyvägen/Ravinvägen byggs 

- att den befintliga cykelvägsträckan Backgatan/Ravinvägen ordnas till 

- att farthinder kosningen cykelvägen Ravinvägen (i höjd med 
Ekekullen) ordnas 
 

Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) har fått uppdraget att ta 
fram en kostnadskalkyl för åtgärderna. 
 
Gatuavdelningens svar 
ÖSK har tagit fram ett förslag där upprustning av befintlig gång- och 
cykelväg (GC-väg) i korsningen Backgatan ingår, samt ny GC-väg från 
Backgatan till Husebyvägen. I förslaget ingår även ny belysning på ny GC-
väg samt upprätning av trafikspärr och räcken vid korsningen Ravinvägen.  
 
Totalkostnaden för åtgärderna uppgår till 412 000 kr. Eventuell marklösen 
ingår ej i kostnaden.  
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Till detta tillkommer årlig kostnad för sommar- och vinterunderhåll av ny  
GC-väg samt drift av gatubelysning.  
 
Kommunchefen föreslår att en strategi upprättas avseende 
prioriteringsordning för anläggande av GC-vägar i kommunen. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunchefen får i uppdrag att upprätta en strategi avseende 
prioriteringsordning för anläggande och underhåll av gång- och cykelvägar 
i kommunen. Rapport ska avges i april 2015 och kostnader ska ligga med i 
budgetberedningens arbete avseende budget 2016. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Kommunchefen får i uppdrag att upprätta en strategi avseende 
prioriteringsordning för anläggande och underhåll av gång- och cykelvägar 
i kommunen. Rapport ska avges i april 2015 och kostnader ska ligga med i 
budgetberedningens arbete avseende budget 2016. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S.pdf 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 241 
Kalkyl GC-väg Husebyvägen m.fl.pdf 
Tjänsteskrivelse svar motion GC-väg Husebyvägen m.fl..docx 
Översikt.pdf  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kommunchefen 
ÖSK gata & park 
Ekonomi 
Budgetberedningen 
KS
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Motion angående koloniområde    
Miljöpartiet skriver i motion daterad 2014-10-06 att för många högsbybors 
hälsa och välbefinnande är Miljöpartiets förslag om ett koloniområde i 
samhällets närhet av stort värde. 
 
Miljöpartiets förhoppning är att nyanlända från annat land och högsbybor 
skall söka sig till en odlingslott på koloniområdet. Det skulle ge en bättre 
integration genom sysselsättning och ett naturligt tillfälle att lära känna 
andra i vår kommun.  
 
Högsby kommun måste i starten vara pådrivande och anvisa plats för 
koloniområde till exempel i Fågelfors och Ruda. Dessutom behövs tillgång 
till vatten och en del redskap som kommunen bör stå för.  
 
Miljöpartiet föreslår att vi i kommunen startar upp ett koloniområde på 
försök och att en summa pengar anslås för detsamma. Utvärdering kan ske 
efter ett par år för att se om brukarna är nöjda. 
 
Kommunchefens yttrande: 
I Sverige finns ca. 300 koloniträdgårdsföreningar. De har oftast arrenden 
med kommunen på lång sikt, 25 år. Kommunfullmäktige avhandlade 2008-
10-23 en liknande motion. Beslutet blev då att informera folkhälsorådet om 
möjligheten att det bildas en förening för kolonilotterna för de intressenter 
som finns. Kommunen har som princip att lämna stöd till föreningar. Ingen 
förening har anmält intresse att starta koloniområde.  
 
I händelse att en förening bildas och inkommer med önskemål om 
långsiktigt arrende är kommunens avsikt att stödja föreningen i samma 
goda anda som övriga föreningar i kommunen. 
 
Kommunledningsutskottet förslag 
Kommunens tidigare ställningstagande att ge stöd till föreningar som bildas 
kvarstår.  
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Kommunens tidigare ställningstagande att ge stöd till föreningar som bildas 
kvarstår.  
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion angående koloniområde 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 242  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Informatör 
Fritidschef 
Fritidshandläggare
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Motion om lokala ordningsföreskrifter gällande tiggeri    
Sverigedemokraterna inkom 2014-09-01 med en motion om lokala 
ordningsföreskrifter gällande tiggeri. 
 
Sverigedemokraterna föreslår att Högsby kommun i sina lokala 
ordningsföreskrifter inför ordningsföreskrifter om tiggeri med lydelsen: 
 
"Polismyndighetens tillstånd krävs för insamling av pengar i bössor eller 
liknande om insamlingen inte utgör en tillståndspliktig allmän sammankost 
eller offentlig tillställning. När insamling skall ske i samband med 
framförande av gatumusik krävs inte tillstånd". 
 
I förarbetena till ordningslagen anförs att det kan finnas behov av lokala 
bestämmelser som reglerar penningsinsamling på offentlig plats. Undantag 
från tillståndskrav för sådan verksamhet bör emellertid regelmässigt göras i 
de fall då penninginsamlingen är ett led i en allmän sammankost eller en 
offentlig tillställning som i sig är tillståndskrävande. Enligt dåvarande 
Kommunförbundets cirkulär 1995:41 är penninginsamling i samband med 
framförande av gatumusik inte tillståndspliktig, dels med hänvisning till att 
den enskildes frihet att framföra ett musikaliskt eller annat kostnärligt verk 
i sådant fall begränsas, dels med hänvisning till att en musikants insamling i 
en instrumentlåda eller på ett klädesplagg är en passiv handling. 
 
Länsstyrelsen i Västmanlands län beslutade 26 april 2011, dnr 213-1208-
11, att Sala kommuns ordningsföreskrifter, där ett generellt förbud mot 
tiggeri på offentlig och därmed jämställd plats införts, skulle upphävas. 
Länsstyrelsen ansåg bland annat att föreskriften om förbud mot tiggeri inte 
var motiverad med hänsyn till ordningen och säkerheten på offentlig plats. 
Att lägga fram ett klädesplagg för att samla in pengar ansågs påverka 
ordningen på den offentliga platsen i mindre omfattning och insamlingen 
ansågs vara passiv.  
 
Enligt Länsstyrelsens uppfattning innebar föreskriften vidare ett onödigt 
tvång mot allmänheten och en alltför långtgående inskränkning i den 
enskildes frihet.  
 
Länsstyrelsens bedömning är att förbud mot tiggeri i Sala kommun inte är 
förenligt med ordningslagen. 
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Mot bakgrund av ovanstående kan Högsby kommun, i likhet med flera 
andra kommuner i Sverige, införa motionens föreslagna text i kommunens 
lokala ordningsföreskrifter. Skrivningen kommer dock inte att förhindra 
passiv insamling av pengar. 
 
Kommunen bör överväga om man vill göra fler undantag till exempel  
skolklasser som samlar in pengar till hjälporganisationer eller liknande. 
Föreskrifterna får endast utfärdas i den mån de behövs för att upprätthålla 
ordningen och säkerheten på allmän plats. Allför långtgående föreskrifter 
som saknar stöd i allmänhetens rättsmedvetande riskerar att leda till att 
respekten för bestämmelserna undergrävs. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Motionen avslås med motiveringen att föreslagen ordningsföreskrift inte är 
nödvändig för att upprätthålla ordning och säkerhet på allmän plats och 
därför kan leda till att respekten för bestämmelserna undergrävs. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås med motiveringen att föreslagen ordningsföreskrift inte är 
nödvändig för att upprätthålla ordning och säkerhet på allmän plats och 
därför kan leda till att respekten för bestämmelserna undergrävs. 
_____ 
 
Yrkande 
Veronica Johansson (SD) är inte nöjd med svaret då Johansson menar att 
motionen handlar om att införa tillståndsplikt för tiggeri och inte förbud, 
därför yrkas att ärendet återemitteras för förnyad beredning. Sune Olsson 
(SD) instämmer i återremissyrkandet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige vill att ärendet ska avgöras idag eller 
återemitteras och finner att ärendet ska avgöras idag. Votering begärs och 
genomförs. 
 
Beslutsordning 
Den som vill att ärendet ska avgöras idag röstar ja och den som vill att 
ärendet ska återremitteras röstar nej.  
 
Omröstningsresultat 
Vid omröstningen av ges 27 ja-röster och 7 nej-röster. Se bilaga. 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Motionen avslås med motiveringen att föreslagen ordningsföreskrift inte är 
nödvändig för att upprätthålla ordning och säkerhet på allmän plats och 
därför kan leda till att respekten för bestämmelserna undergrävs. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion om lokala ordningsföreskrifter gällande tiggeri 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 243  
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Motion om renovering av Tegelbrukets lokaler för ungdoms- och 
kulturverksamhet     
Vänsterpartiet, genom Tommy Palmgren, vill i motion daterad 2014-04-23 
till Kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar att avsätta medel till 
renovering av Tegelbrukets ungdoms- och kulturverksamhet. Det finns 
förutsättningar för att kunna göra detta, anser motionsställaren, utifrån 
kommunens goda ekonomiska resultat 2013. 
 
Kommunledningskontorets yttrande: 
Mot bakgrund av att verksamheten har flyttat till andra lokaler och 
lokalerna på Tegelbruket skall försäljas föreslås att motionärens yrkande 
avslås. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen då verksamheten flyttat till 
andra lokaler samt att Tegelbrukets lokaler skall säljas. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen då verksamheten flyttat till 
andra lokaler samt att Tegelbrukets lokaler skall säljas. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
Motion V 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 244  
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Motion angående Gösjöbadet      
Socialdemokraterna skriver i motion daterad 2014-02-03 att "Bad- och 
campingplatsen vid Gösjön har ett bra läge. Den är mycket barnvänlig och 
hopptornet bidrar verksamt till dess unika profil. Där finns kiosk, 
tennisbana och minigolf, camping och sanitetsutrymme för campingen men 
också för badgäster. Tyvärr så är en del av ovan nämnda saker inte i 
toppskick. Vi bör därför snarast rusta upp området och sedan fortsätta att 
utveckla området för framtiden. 
 
Gösjöns badplats är också en av de platser i kommunen som besöks av flest 
turister då det sommartid ses många besökare från närliggande kommuner 
som kommer till Gösjön för hopptornet och den barnvänliga stranden, men 
även många campare.  
 
Gösjön behövs också för simskolans räkning. Nästa steg i utveckling av 
badplatsen vore att handikappanpassa den så att det är möjligt för 
exempelvis rullstolsbundna att kunna bada. En exploatering av området 
med flera tomter vore också en möjlig utveckling då området har en stor 
potential.  
 
Högsby kommun ska verka för en långsiktig lösning när det gäller 
Gösjöbadet, och detta ska göras i dialog med markägarna. 
 
Socialdemokraterna yrkar därför: 
 
Att kommunfullmäktige beslutar om en omedelbar renovering av bryggor 
och hopptorn. 
 
Att en översyn och en långsiktig plan för Gösjöbadet och campingplatsen 
tas fram i dialog med markägarna. 
 
Att kommunfullmäktige uttalar att kommunen är positiv till 
marknadsföring av Gösjöbadet 
 
Att kommunfullmäktige uttalar att affärsmässighet i drift av Gösjöbadet är i 
linje med kommunens långsiktiga intresse." 
 
Arbete med lånsiktig plan där badplatser drivs med stöd av 
skötsel/nyttjanderättsavtal pågår på initiativ av kommunstyrelsen. 
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Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet föreslår Kommunstyrelsen ställa sig positiv till 
marknadsföring av Gösjöbadet och att affärsmässighet ska råda vid drift av 
Gösjöbadet i linje med kommunens långsiktiga intresse. Motionen är 
därmed besvarad.  
____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Kommunfullmäktige ställer sig positiv till marknadsföring av Gösjöbadet 
och att affärsmässighet ska råda vid drift av Gösjöbadet i linje med 
kommunens långsiktiga intresse. 
 
Motionen är därmed besvarad.  
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S 
Protokoll 2015-01-02 - KS § 11  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Fritidschefen 
Ekonomi 
Kommunchefen 
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Motion angående badplatsen Gösjön i Berga     
I motion från Sverigedemokraterna påpekas att invånare ringer och tjatar 
varje år om löven i fyrkanten vid Gösjöbadet i Berga. Ändå blir inget gjort. 
Kioskbyggnaden är delvis rutten, servicebyggnaden är både mögelangripen 
och rutten samt sandlådor utan sand, trots löften om det. Detta drabbar 
simskolan hårt då barnen inte vill gå i och bada, likaså vad gäller för 
allmänheten. Det ger heller ingen bra bild för de turister som sommartid 
önskar bada här.  

Sverigedemokraterna föreslår kommunfullmäktige att besluta att badplatsen 
vid Gösjön i Berga rustas upp till badsäsongen 2011. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
Utskottet kan konstatera att ett upprustningsarbete har pågått under 2014 
och det som återstår är upprustningen av servicebyggnader. I 
investeringsbudgeten för 2016 och 2017 föreslås medel bli avsatta för detta. 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen är att motionen därmed är besvarad 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
I investeringsbudgeten för 2016 och 2017 avsätts medel för att färdigställa 
återstående upprustning av servicebyggnader.  
 
Motionen därmed är besvarad 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion angående badplatsen Gösjön i Berga 
Protokoll 2015-01-02 - KS § 12  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomi 
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Motion angående feriejobb       
Moderaterna i Högsby föreslår i motion daterad 2014-04-07, att kommunen 
ökar anslaget för att kunna erbjuda fler skolungdomar ferietjänster och att 
erbjuda även niondeklassarna feriejobb. 
 
Personalutskottet har tidigare utrett och lämnat förslag till kommunstyrelsen 
angående feriarbete. Kommunstyrelsen återremitterade frågan angående feriearbete 
till personalutskottet för att ge synpunkter på behovet av antal platser för feriearbete 
som behövs i kommunen och för äskande om utökat budgetanslag till ytterligare 
feriejobb, upprättande av riktlinjer för meningsfulla jobb för ferieanställda ungdomar 
samt för utvärdering av satsningen. 

 
Kommunstyrelsen beslutade att motionen överlämnas till 
budgetberedningen  för beräkning av eventuellt  utökat budgetanslag 
avseende feriejobb. 
 
Personalkontorets förslag till svar på motionen 
I augusti när kommunstyrelsen fattade beslut om att motionen skulle 
överlämnas till budgetberedningen fanns ingen möjlighet att få med detta 
till budget 2015. Motionen får därför hanteras i budgetberedningen för 
2016. 
 
Personalenheten har som ett svar på återremissen skapat förslag till 
riktlinjer. Dessa är ett förtydligande av ansvaret för arbetsmiljön och ett 
förslag på förändrad hantering i vissa frågor. 
 
Under rådande omständigheter finns ekonomiskt utrymme till ungefär 50 
feriearbetare. Om samtliga ungdomar i urvalsgruppen ska beredas ett 
feriearbete redan i årskurs 9 så bör troligtvis ca 100 platser finnas. Det kan 
då finnas flera skäl till att revidera de föreslagna riktlinjerna. 
Personalenheten bedömer att det kan bli svårigheter att hitta alla dessa jobb 
i den kommunala organisationen. I händelse av utökning av antalet platser 
behöver riktlinjerna ses över. 
 
Personalutskottets förslag 
Personalkontorets förslag till svar på motionen godkännes. 
 
Budgetberedningen får i uppdrag att inför budget 2016 bereda eventuell 
utökning. 
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Riktlinjerna för feriearbete antas. 
 
Organisation och handläggning för feriearbete sker från 2015 inom 
kommunledningskontorets verksamhet. 
_____ 
 
Marcus Schön (M) är nöjd med hur motionen har hanterats och tackar 
personalutskottet för ett bra svar. Kommunstyrelsen instämmer i Marcus 
Schöns yttrande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Personalkontorets förslag till svar på motionen godkännes. 
 
Budgetberedningen får i uppdrag att inför budget 2016 bereda eventuell 
utökning. 
 
Riktlinjerna för feriearbete antas. 
 
Organisation och handläggning för feriearbete sker från 2015 inom 
kommunledningskontorets verksamhet. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
Motion M 
Protokoll 2015-01-02 - KS § 13 
Riktlinjer för feriearbete  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Personalchefen/PU 
Ekonomi 
Informatören 
IFO-chefen 
Socialchefen 
Arbetsmarknadsenheten
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Motion angående återinförande av kommunala musikskolan       
Socialdemokraterna i Högsby kommun skriver i motion daterad  
2013-02-04 att de praktiska och estetiska ämnena i skolan har under en 
längre tid fått stå tillbaka till förmån för de teoretiska ämnena. Howard 
Gardner, en amerikansk pedagog/utvecklingspsykolog myntade begreppet 
om de sju olika intelligenserna, där han förklarade att vi lär alla på olika 
sätt, och där musikalisk intelligens är en av lärstilarna. Att exkludera denna 
form av förståelse/inlärning är inte bra. I skolan skall alla elever ges 
förutsättningar att lära sig utifrån sina möjligheter.  
 
Musik har visat sig påverka oss positivt, samt kan verka lugnande. Det är 
ett uttrycksmedel för känslor och ett viktigt kommunikativt verktyg för 
många. Att förlägga en sådan undervisning till fritiden kan göra att många 
elever och förmågor inte på grund av olika familjesituationer eller dylikt 
inte får den möjligheten.  
 
Kulturbruket har varit ett populärt forum för många unga, men att 
återinföra kommunala musikskolan under skoltid ger alla samma fysiska 
möjlighet att delta, då alla befinner sig i skolan.  
 
”Musik är centralt i ungas liv. I FN:s barnkonvention betonas vikten av 
barnets rätt att kunna utvecklas och till fullo delta i det kulturella och 
konstnärliga livet. Skolans roll är i sammanhanget central eftersom skolan 
är en arena där alla barn kan möta olika uttryck för kultur oavsett elevernas 
bakgrund och villkor” (Utdrag ur Skolinspektionens rapport 2011:5 s 5 ang 
musik i grundskolan) 
 
Socialdemokraterna i Högsby kommun vill: 
 
-  att den kommunala musikskolan återinförs 
-  att den kommunala musikskolan ligger under skoltid 
-  att kommunala musikskolan återinförs från och med ht 2014. 
 
Kommunstyrelsen återremitterade 2013-05-14 motionen.  
 
Utbildningsutskottet förtydligar i beslut 2013-06-04, § 33 att skoltid är från 
att eleven anländer till skolan till eleven lämnar skolan, dock inte under 
undervisningstid. Den förnyade beredningen ska visa vilka ekonomiska 
konsekvenser äskandet för med sig. 
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Den kommunala musikskola som avvecklades 2009 beräknas kosta 1 600 
tkr. I samband med avvecklingen bildades Kulturbruket som i dag har en 
budget på 190 tkr. En förstärkning av ämnet Elevens val med 300 tkr har 
också genomförts. 

Utbildningsutskottets ambition är att avveckla satsningen på Elevens val till 
förmån för införande av Kommunal musikskola. För att genomföra detta 
behövs en utökad  ram på 1 300 tkr.  

Innan utredning om investeringskostnader och lokalfrågan inleds bör medel 
för de utökade driftskostnaderna finnas budgeterade. 
 
Utbildningsutskottet beslutade 2013-06-04 att äska hos budgetberedningen 
om en utökad ram på 1 300 tkr inför budgetarbetet 2015. 
 
Utbildningsutskottet beslutade 2014-09-17, § 46 att ta upp frågan 
 på nästa sammanträde efter budgetberedningens behandling av denna. 

 
Utbildningsutskottets förslag 
Kommunstyrelsen föreslås att skjuta denna fråga till bugetarbetet 2016. 
Skolledargruppen får i uppdrag att innan dess utreda hur en framtida 
musikskola skulle kunna organiseras med tanke på skolans nationella 
styrdokument såsom timplaner och läroplan. 
_____ 
 
Synpunkter under kommunstyrelsen 
Leif Gustavsson (SD) yrkar att musikskola införs så snart ekonomin tillåter. 
 
Jonas Erlandsson (S) och Diana Bergeskans (S), är positiva till 
utbildningsutskottets förslag. 
 
Gunilla Schollin-Borg (MP) vill att fler elever ska ha möjlighet att förkovra 
sig inom sitt intresse och föreslår därför att musikskola byts ut mot 
kulturskola. 
_____ 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Budgetberedningen får i uppdrag att ta med beräkning av införande av 
musikskola, tillika kulturskola i budgetarbetet för 2016. 
 
Skolledargruppen får i uppdrag att innan dess utreda hur en framtida 
musikskola, tillika kulturskola, skulle kunna organiseras med tanke på 
skolans nationella styrdokument såsom timplaner och läroplan. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S.pdf 
Protokoll 2015-01-02 - KS § 14  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomi 
Skolchefen 
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Motion angående fler vuxna i skolan     
Kristdemokraterna i Högsby föreslår i motion daterad 2014-03-24 att:  

• Utbildningsutskottet undersöker förutsättningarna att starta upp 
projektet klassmorfar/mormor för fritids, förskola och grundskola i 
Högsby kommun  

• Undersöka möjligheterna till eventuell samverkan med 
Arbetsförmedlingen 

 
Utbildningsutskottet föreslog 2014-06-04, § 27 att avslå motionen med 
hänvisning till att kommunfullmäktige 2003 beslutades att inte utreda 
frågan om guldmormor och guldmorfar vidare.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2014-10-06,  158 att återremittera motionen  
för förnyad beredning. 
_____ 
 
Skolchefen föreslår att organisationen ses över angående vilken 
förstärkning som skulle vara mest angelägen då det gäller att förbättra 
skolans måluppfyllelse.  

 
Utbildningsutskottets förslag 
Motionen anses besvarad  i och med utbildningsutskottets beslut 2014-11-
12, § 71, att ge skolchefen i uppdrag att påbörja en utredning med avsikt att 
ta fram en långsiktig plan för hur skolverksamheten i Högsby kommun bör 
organiseras med tanke på framtida elevunderlag, gällande lagstiftning och 
förutsättningar till god måluppfyllelse. Även elevers och personals 
arbetsmiljö ska beaktas. Denna utredning ska även se över personalresursen 
på raster. Utbildningsutskottet anser vidare vi så långt som möjligt ska ha 
utbildad personal i skolverksamheten. 
_____ 
 
Synpunkter under kommunstyrelsen 
Marita Björkvall (KD) är inte nöjd med utbildningsutskottets svar på 
motionen och efterlyser en tidsplan för utredningsarbetet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Skolchefen får i uppdrag att påbörja en utredning med avsikt att ta fram en 
långsiktig plan för hur skolverksamheten i Högsby kommun bör 
organiseras  
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med tanke på framtida elevunderlag, gällande lagstiftning och 
förutsättningar till god måluppfyllelse. Även elevers och personals 
arbetsmiljö ska beaktas. Denna utredning ska även se över personalresursen 
på raster.  
 
Motionen anses därmed vara besvarad. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion angående fler vuxna i skolan 
Protokoll 2015-01-02 - KS § 15  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Skolchefen 
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Motion angående tillskapande av fler barnomsorgsplatser      
Nya moderaterna inkom 2014-04-07 med en motion om tillskapande av fler 
barnomsorgsplatser i Högsby samhälle. Motionen föreslår att:  

• Kommunen skyndsamt ordnar fram platser i barnomsorgen i 
Högsby samhälle.  

• Kommunen undersöker om det finns intresse att anställa fler som 
vill arbeta med annan pedagogisk verksamhet. 

• Kommunen ska erbjuda plats på den förskola som familjen önskar.  
• Kommunen utreder att starta upp nattis, helgis och eventuella andra 

former av omsorg för att ligga i framkant vad gäller flexibilitet och 
valfrihet. 

• Kommunen välkomnar fler privata alternativ 
 
I budgetberedningen finns förslag på nyproduktion av lokaler vid förskolan 
Lillebo. Utredning om barnomsorg obekväma tider har genomförts tidigare. 
Att alltid erbjuda plats på den förskola som familjen önskar kräver en 
överkapacitet vid alla förskolor. Dessa förslag kräver finansiering varför 
frågan bör hänföras till budgetberedningen. 

 
Utbildningsutskottet beslutade 2014-06-04, § 25 att ge rektor/förskolechef i 
uppdrag att utreda frågan vidare. Både aktiviteter och ekonomiska 
konsekvenser ska ingå.  
 
Förskolechef redogör vid dagens sammanträde med utbildningsutskottet för 
antal inskrivna barn samt hur prognosen ser ut för hösten 2015. 

 
Berga förskola kommer att ha plats för barnen enligt prognos men kan inte 
ta emot barn från exempelvis Högsby. 
 
Fågelfors och Fagerhult förskola kommer att ha platser till barnen enligt 
prognos. 
 
På förskolan Linden kommer det, utifrån prognosen, att saknas ca 10 
platser. 
 
På förskolorna i Högsby kommer det, utifrån prognosen, sammanlagt att 
saknas ca 13 platser. 
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En dagmamma går i pension vilket betyder att platser för 5 barn behöver 
tillskapas. 

 
Förskolechefen föreslår att en eller två dagmammor anställs samt att 
Lillebo utökas med en avdelning och att en avdelning tillskapas i Ruda. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
Motionen anses besvarad  i och med utbildningsutskottets förslag 2014-11-
12, § 65 "Fler platser i förskolan", att kommunstyrelsen ger Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund  i uppdrag att ta fram förslag på hur det kan 
tillskapas en avdelning vid Lillebo samt att Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund tillsammans med rektor i Ruda utreder 
möjligheterna och kostnaderna för att skapa en förskoleavdelning i Ruda. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund får  i uppdrag att ta fram förslag 
på hur det kan tillskapas en avdelning vid Lillebo samt att tillsammans med 
rektor i Ruda utreda möjligheterna och kostnaderna för att skapa en 
förskoleavdelning i Ruda. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Förslag under fullmäktigemötet 
Marcus Schön (M) föreslår att beslutet formuleras enligt följande: 
 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund får  i uppdrag att ta fram förslag 
på hur det kan tillskapas förskoleplatser i Högsby samt att tillsammans med 
rektor i Ruda utreda möjligheterna och kostnaderna för att skapa fler 
förskoleplatser i Ruda. 
 
Ordföranden frågar om fullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens 
förslag eller enligt Marcus Schöns ändringsförslag och finner att 
fullmäktige vill besluta enligt Marcus Schöns förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund får  i uppdrag att ta fram förslag 
på hur det kan tillskapas förskoleplatser i Högsby samt att tillsammans med 
rektor i Ruda utreda möjligheterna och kostnaderna för att skapa fler 
förskoleplatser i Ruda. 
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Motionen är därmed besvarad. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion M 
Protokoll 2015-01-02 - KS § 17 
Svar med anledning av motion KU 2014.106.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK Fastighet 
Rektor 
Skolchef 
Ekonomi 
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Motion om att en mera anpassad barnomsorg i harmoni med barnets 
och familjens behov införs      
Socialdemokraterna inkom 2014-04-07 med en motion om en mera 
anpassad barnomsorg i harmoni med barnets och familjens behov införs.  
 
Yrkanden i denna motion innebär:  
 
• Att barnomsorgens schemaläggning i större utsträckning anpassas efter 

barnets och familjens reella behov.  
• Att mindre fokus läggs på förälderns studie- och/eller arbetsschema.  
• Att 15-timmarsbarnens tid ska styras av barnets behov. 
 
Barnomsorgen i Högsby kommun följer lagstiftningen. Då det inte påverkar 
verksamhetens kvalitet eller kostnad kan gynnande avsteg göras efter 
föräldrars önskemål. En högre ambitionsnivå kräver ekonomiska resurser 
och ett omarbetat regelverk. Frågan bör därför hänföras till 
budgetberedningen. 
 
Utbildningsutskottet beslutade 2014-06-04, § 23 att ge rektor/förskolechef i 
uppdrag att utreda frågan vidare. Både aktiviteter och ekonomiska 
konsekvenser ska ingå. Redovisning till utbildningsutskottet ska ske vid 
novembermötet. 

 
Förskolechefen anser att Högsby kommun uppfyller lagkrav när det gäller 
att se till barnens behov samt att förskolorna även utöver detta anpassar för 
att tillgodose behoven. Förskolorna har även ambitionen att tillgodose 
behov föräldrars har utöver lagkrav och försöker vara flexibla. Det är svårt 
att kostnadsberäkna hur mycket ytterligare flexibilitet skulle kosta. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet godkänner informationen och föreslår 
kommunstyrelsen anse motionen besvarad i och med att förskolorna 
uppfyller lagkrav samt utöver lagkrav har en flexibilitet med avsikt att 
svara upp mot barns och föräldrars behov. 
_____ 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Utbildningsutskottets svar på motionen godkännes. 
 
Motionen anses däred besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S 
Protokoll 2015-01-02 - KS § 18 
Svar med anledning av motion KU 2014.103.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Skolchefen
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Medborgarförslag om uppfräschning av område vid Storgatan 65-67 
och fd Elsies kiosk i Högsby     
Ett medborgarförslag om att en uppfräschning av området kring Elsies 
kiosk behövs, har inkommit till Högsby kommun under hösten 2013. 
 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) har fått uppdraget att titta 
på vilka åtgärder som kan göras inom området. 
 
Gatuavdelningens yttrande 
Området som medborgarförslaget avser har tre olika ägare utöver Högsby 
kommun. Högsby bostad är en av dem och de andra två är privata. 
 
ÖSK har därför tittat på de ytor som vi har rådighet över och lämnar 
följande förslag: 
 
- Hamla träden som står längs med Storgatan  
- Ta bort ramarna runt dem och endast ha gräsyta 
- Behålla bänkar och bord och snygga upp dem 
- Räta till de värsta plattorna och rensa upp i mellan dem 
 
Ovanstående genomförs under våren 2015 inom ramen för ordinarie 
parkskötsel.  
 
Större åtgärder krävs i hela området med alla fastighetsägarna. 
Avdelningschefen för gata/park och kommunens stadarkitekt har fått i 
uppdrag av näringslivsrådet att göra ett antal enkla åtgärder. Ovanstående 
kan vara en sådan åtgärd. Vidare fick avdelningschefen och stadsarkitekten 
uppdraget att jobba vidare med flera förslag gällande att förfina Högsby 
tätort med fokus på Storgatan och Järnvägsgatan och att det ska göras i 
samverkan med näringsliv och övriga fastighetsägare.  
 
Med hänvisning till det uppdrag avdelningschefen och stadsarkitekten fått 
av näringslivsrådet samt de enkla åtgärder som föreslås till våren, anser 
ÖSK att medborgarförslaget är besvarat.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Med hänvisning till gatuavdelningens yttrande anses medborgarförslaget 
besvarat.  
_____ 
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Kommunfullmäktiges beslut kommunstyrelsens förslag 
Med hänvisning till gatuavdelningens yttrande anses medborgarförslaget 
besvarat.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 245 
Översiktskarta.pdf 
Tjänsteskrivelse svar medborgarförslag Elsies kiosk.docx  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Förslagsställaren 
ÖSK Gata & Park 
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Medborgarförslag om golvbeläggning i förskolor och skolor    
Helene Hult, Högsby, skriver i medborgarförslag daterat 2012-04-16 att i 
många av kommunens skolor finns golvbeläggning innehållande PVC-plast 
med mjukgörare eller så kallade ftalater. Det vore önskvärt att barnens 
miljö kartlades och att en plan gjordes för att bland annat byta ut 
ftalatinnehållade golv i förskolor och skolor. Plastprodukter kunde bytas ut 
mot andra material. 
 
Östra Smålands Kommunalteknikförbunds fastighetschef svarar att: "Alla 
golv som ersätts i kommunens fastigheter, ersätts med ftalatfria material. 
När samtliga golv är utbytta, beror på vilka ekonomiska ramar som 
kommunen ahr för geneomförande". 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Fastighetschefens svar antas som kommunens svar på medborgarförslaget. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Fastighetschefens svar antas som kommunens svar på medborgarförslaget. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 246  
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Förslagsställaren 
ÖSK Fastighet 
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Regler för partistöd   
Enligt revidering av kommunallagen i december 2013 ska fullmäktige 
besluta att en mottagare av partistöd årligen ska lämna en skriftlig 
redovisning som visar att partistödet har använts för det ändamål som anges 
i 9 § första stycket, som lyder enligt följande "Kommuner och landsting får 
ge ekonomiskt bidrag och annat stöd till politiska partier för att stärka deras 
ställning i den kommunala demokratin".  
 
Redovisningen ska avse perioden 1 januari - 31 december och ges in till 
fullmäktige senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. En av 
mottagaren utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen ger en 
rättvisande bild av hur mottagaren har använt partistödet. Granskarens 
rapport över granskningen ska bifogas redovisningen. 
 
Fullmäktige får besluta att stöd inte ska betalas till parti som inte lämnar 
redovisning och granskningsrapport enligt första och andra styckena. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ovanstående förändringar vad gäller regler angående partistöd godkännes 
och införs från och med 2015-01-01. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
SFS 2013.1053 Lag om ändring i kommunallagen ang partistöd.pdf 
Tjänsteutlåtande KF  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KFs presidium 
Partigruppordförandena 
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Processhantering av motioner och medborgarförslag   
Ett ärende väcktes i kommunstyrelsen med anledning av att vissa 
beredningar av motioner inte är klara inom den beslutade ettårsgränsen. 
Även medborgarförslags beredning kan överskrida ettårsgränsen. 
Kommunchefen fick 2014-09-09 i uppdrag att utreda frågan och 
återkomma till kommunstyrelsen. Kommunchefen har sammanställt ett 
förslag till arbetsrutin för beredning av motioner och medborgarförslag. 
Bland annat föreslås att en förhandsbedömning görs av 
kommunledningsutskottet innan beredningsuppdraget lämnas vidare till 
berört utskott eller förbundsdirektion.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Föreslagen arbetsrutin antas, men med den ändring att beredning görs av 
respektive berört utskott. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Föreslagen arbetsrutin antas. 
 
Systemet utvärderas i början av år 2016. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-12-09 - KS § 253 
Frågeställningar.xls  
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Kommunchefen 
Personalchef 
Socialchef 
Skolachef 
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Medborgarförslag om hemlagad mat inom hemtjänsten   
Ola Rosevall, Ruda, föreslår i medborgarförslag instämplat 2014-12-09 att 
kommunen införs hemlagad mat inom hemtjänsten. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
SU/socialchefen 
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Interpellation om ungdomsverksamheten i Högsby kommun   
Vänsterpartiet i Högsby skriver i interpellation till kommunfullmäktige att i 
och med att man har avhänt sig möjligheten att dra igång Tegelbruket igen 
så ställs det ju nu krav på att ungdomsverksamheten utvecklas på andra sätt. 
Fritidspersonalen har nu satsat på nya arbetsformer, mycket beroende på att 
man inte har dom lokaler som behövs för att kunna möta alla ungdomar. 
Det behövs ungdomsverksamheter på alla orter i Högsby kommun och inte 
bara i centralorten. Det handlar ju om att skapa möjligheter för de 
ungdomar som bor här idag men också att skapa möjligheter för 
barnfamiljer att flytta hit och få en vettig fritidsverksamhet som utvecklar 
ungdomarna. 
 
I Ruda finns det ett initiativ som har tagits av privatpersoner och av 
samhällsföreningen och eftersom det bedrivs som en ideell verksamhet är 
det svårt att få stabilitet i denna verksamhet som har blivit väldigt poplär 
bland ungdomarna. För att säkra denna verksamheten hemställer 
Vänsterpartiet om att kommunfullmäktige måste diskutera om att 
kommunen tillsätter en halvtidstjänst i Ruda. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) svarar att: 
"Interpellationen från Vänsterpartiet är inte ställd till någon person. Den 
hanterar en enskild tjänst samt ett förslag på person för tjänsten, detta väljer 
jag att inte svara på. 
 
Mina principiella synpunkter kring fritidsverksamheten vill jag dock gärna 
ta tillfället att delge er. 
 
- Det är viktigt med en fritidsgårdsverksamhet. Den har stor betydelse för 

våra ungdomar, kanske inte minst med tanke på integration.   
- Det är ett bra komplement till annan fritidsverksamhet som finns i vårt 

samhälle så som förenings- och samfundsverksamhet mm. 
- Det har betydelse för våra ungdomar att träffa goda vuxna förebilder och 

man har möjlighet att jobba med normer, jämställdhet och 
demokratifrågor. 

 
Vi har idag bara fritidsgård i Högsby tätort."  
 
Kommunfullmäktiges ledamöter debatterar interpellationen. 
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Tommy Palmgren (V): Tycker att man ska vara tacksam och ta tillvara på 
de personer som ställer upp ideellt och tar initiativ. 
 
Heléne Danielsson (KD): Det finns flera ideella initiativ runt om i 
kommunen, föreningar som är engagerade och det är jättebra! Tycker att 
det borde göras en inventering av vilka aktiviteter som finns. 
 
Tuva Bojstedt (KD): Verksamheten bedrivs idag i tillfälliga lokaler och 
personalen består av 1 heltidstjänst och två halvtidstjänster, varav den ena 
är tillsatt av två timvikarier. Tycker det skulle vara av vikt att ta upp den 
här diskussionen igen! 
 
Ewa Engdahl (C): Tycker det är viktigt att det finns transporter. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen är besvarad. 
 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation om ungdomsverksamheten i Högsby kommun 
Protokoll 2014-12-05 - KF § 234  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Vänstern
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Enkel fråga angående sandning av gatorna i Högsby tätort   
Jonas Erlandsson (S) påstår att gatorna i Högsby tätort är dåligt sandade 
och  vänder sig därför till vice ordförande i Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund Anders Svensson (M) och efterhör vad som görs 
för att sandingen ska bli bättre? 
 
Anders Svensson (M) besvarar frågan vid nästa 
kommunfullmäktigesammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KF 
Anders Svensson 
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Enkel fråga angående teknikutrustningen i tingssalen   
Solweig Ekh (S) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Stihna 
Johansson Evertsson (C) och efterhör när den tekniska utrustningen i 
tingssalen kommer att bytas ut. Nu är det akut! 
 
Stihna Johansson Evertsson (C) besvarar frågan vid nästa 
kommunfullmäktigesammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KF 
KSO 
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Enkel fråga angående rastplatsen i Ruda   
Åke Gustavsson (S) meddelar att Trafikverket vill lägga ner rastplatsen i 
Ruda. Rastplatsen är välbesökt sommartid och Ruda Samhällsförening 
kommer kämpa för att få ha den kvar. Åke Gustavsson vänder sig till vice 
ordförande i Östra Smålands Kommunalteknikförbund Anders Svensson 
(M) och efterhör om kommunen kan tänka sig att stödja Ruda 
Samhällsförening i kampen om att behålla rastplatsen i Ruda. 
 
Anders Svensson (M) informerar i ärendet men ber att få återkomma med 
ytterligae svar vid nästa kommunfullmäktigesammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KF 
Anders Svensson 
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Enkel fråga angående öppethållande av offentlig toalett    
Leif Gustavsson (SD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Stihna 
Johansson Evertsson (C) och efterhör när den offentliga toaletten vid 
terminalen i Högsby kommer att öppnas? 
 
Stihna Johansson Evertsson (C) svarar att hon givit uppdrag till Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund att se över om toaletten kan öppnas och 
göras tillgänglig igen. 
 



HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         
Kommunfullmäktige 2015—2018 
   

Datum 2015-02-02   
 

               
   Omröstningar      
     § 16     § 16     
Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(S) Jonas Erlandsson   X  X      X     
(C) Stihna Johansson-
Evertsson  X  X      X     

(S) Jenny Joelsson   -             

(SD) Leif Gustavsson   X   x      X    

(S) Carl-Axel Blom  X X   X   

(C) Ingemar Svanström   X  X      X     

(M) Anders Svensson   X  X      X     

(KD) Lars Elmborg   X  X      X     

(S) Sofie Gustafsson  Catarina Thunberg X  X      X     

(SD) Sune Olsson   X   X      X    

(C) Ewa Engdahl   X  X      X     

(S) Magnus Gabrielsson   X  X      X     

(S) Diana Bergeskans   X  X      X     

(C) Per Gröön  X  X      X       

(SD) Lennart Persson  X   X      X    

(S) Åke Gustavsson   X  X      X     

(M) Marcus Schön  X  X      X     

(KD) Heléne Danielsson   X  X      X     

(S) Ingrid Axelsson   X  X      X     

(C) Mikael Jonnerby   X  X      X     
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X  X      X     

(SD) Philip Rosvall   X   X      X    

(S) Torbjörn Carlreus Heléne Josefsson X  X        X     

(S) Solweig Ekh   X  X      X     

(S) Ingbritt Loberg  X  X      X     
         
         
         



HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
     
Kommunfullmäktige 2015—2018   Datum 2015-02-02 
        
                
   Omröstningar      
   § 16   § 16   
Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(SD) Evert Andersson Henrik Wallin X  X   X  

(C) Rosa Lopez   X  X      X     

(M) Carl-Wiktor Svensson   X  X       X    

(S) Kent-Sören Bergström   X  X      X     

(V) Agneta Öberg  Tommy Palmgren X  X      X     

(KD) Tuva Bojstedt   X  X      X     

(S) Josefine Wistemark  Marina Hedman X  X      X     

(C) Jens Gustafsson   X  X      X     

(SD) Samsouy Persson  Veronica Johansson X   X      X    

(C) Anders Ek  X X   X   
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HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         
Kommunfullmäktige 2015—2018 
   

Datum 2015-02-02   
 

               
   Omröstningar      
     § 26     §     
Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(S) Jonas Erlandsson   X  X           
(C) Stihna Johansson-
Evertsson  X  X           

(S) Jenny Joelsson   -             

(SD) Leif Gustavsson   X   X          

(S) Carl-Axel Blom  X X      

(C) Ingemar Svanström   X  X           

(M) Anders Svensson   X  X           

(KD) Lars Elmborg   X  X           

(S) Sofie Gustafsson  Catarina Thunberg X  X           

(SD) Sune Olsson   X   X          

(C) Ewa Engdahl   X  X           

(S) Magnus Gabrielsson   X  X           

(S) Diana Bergeskans   X  X           

(C) Per Gröön  X  X             

(SD) Lennart Persson  X   X          

(S) Åke Gustavsson   X  X           

(M) Marcus Schön  X  X           

(KD) Heléne Danielsson   X  X           

(S) Ingrid Axelsson   X  X           

(C) Mikael Jonnerby   X   X          
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X  X           

(SD) Philip Rosvall   X   X          

(S) Torbjörn Carlreus Heléne Josefsson X  X             

(S) Solweig Ekh   X  X           

(S) Ingbritt Loberg  X  X           
         
         



         
HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
     
Kommunfullmäktige 2015—2018   Datum 2015-02-02 
        
                
   Omröstningar      
   § 26   §   
Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(SD) Evert Andersson Henrik Wallin X  X     

(C) Rosa Lopez   X  X           

(M) Carl-Wiktor Svensson   X  X           

(S) Kent-Sören Bergström   X  X           

(V) Agneta Öberg  Tommy Palmgren X  X           

(KD) Tuva Bojstedt   X  X           

(S) Josefine Wistemark  Marina Hedman X  X           

(C) Jens Gustafsson   X  X           

(SD) Samsouy Persson  Veronica Johansson X   X          

(C) Anders Ek  X X      
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